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Onderwerp 

Verslag buitenlandse dienstreis naar Expo Real München 2022 

Kennisnemen van 

De verslaglegging van de buitenlandse dienstreis van wethouder Smeets naar de Expo 
Real te München in oktober 2022 en een verantwoording van de gemaakte kosten. 

Aanleiding 

Wethouder Smeets heeft van 3 tot en met 5 oktober 2022 deelgenomen aan de Expo Real 
te München. In navolging van de Gedragslijn inzake onkostenvergoedingen en declaraties 
e.d. burgemeester en wethouders gemeente Venlo 2021 (hierna: Gedragslijn 
onkostenvergoedingen) informeert het college u over de buitenlandse dienstreis. Daartoe 
is in deze raadsinformatiebrief een verslag van deze reis opgenomen, met daarbij een 
verantwoording over de daadwerkelijk gemaakte kosten. Tevens informeert het college u 
graag over de resultaten die deze dienstreis heeft opgeleverd. 

Kernboodschap 

In de eerste week van oktober vond de Expo Real, de internationale Fachmesse fur 
lmmobilien und lnvestitionen in München plaats. De gemeente Venlo maakt op deze beurs 
jaarlijks deel uit van de stand van Standort Niederrhein, een regio die gevormd wordt door 
de steden Krefeld en Mönchengladbach, de Kreise Kleve, Viersen en Wesel en de Rhein 
Kreis Neuss. Dit jaar nam namens de gemeente Venlo wethouder Jacques Smeets aan de 
beurs deel. Burgmeester Scholten was wegens onvoorziene omstandigheden verhinderd. 
De deelname aan de beurs, waar tal van kennismakings- en netwerkgesprekken zijn 
gevoerd met Nederlandse en Duitse partijen heeft geleid tot een groter internationaal 
netwerk en mogelijke nieuwe samenwerkingen. In deze raadsinformatiebrief treft u de 
verslaglegging van dag tot dag aan. Met 'wij' worden in deze raadsinformatiebrief 
wethouder Jacques Smeets en de ambtelijke begeleiding bedoeld. 
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De avond voorafgaand aan de beurs wordt traditioneel ingevuld met een meet en greet 
bijeenkomst van alle standpartners van Standort Niederrhein. De gemeente Venlo neemt 
sinds 2017 als partner aan deze stand deel en gaat ook naar de zogenaamde Vorabend im 
Seehaus, die Standort Niederrhein jaarlijks organiseert. In het door Landrat Coenen 
uitgesproken welkomstwoord werd de Venlose delegatie in het bijzonder genoemd en 
welkom geheten. Op deze avond hebben wij onder andere kennisgemaakt met Kreisdirektor 
Schabrich van Viersen en directeur Steinmetz " 
van IHK Mittlerer Niederrhein. Daarnaast zijn er 
gesprekken gevoerd met de heer Jablonski, 
directeur van de Wirtschaftsförderung Kreis 
Viersen, een projectontwikkelaar en diverse 
ondernemers. Met deze partijen hebben wij 
onder meer gesproken over de herontwikkeling 
van brownfields. 

Dinsdag 4 oktober 2022 
Dinsdag 4 oktober was de eerste dag van de 
Expo Real. Een drukke beursdag, wat achteraf 
ook uit de cijfers blijkt. Met nagenoeg 40.000 
bezoekers en meer dan 1.800 exposanten 
bereikte de beurs de omvang van vóór de 
coronacrisis. De stand van Standort Niederrhein 
was dit jaar uitgebreid met een extra verdieping, 
bestaande uit lounges waar gesprekken konden 
plaatsvinden. In de ochtend spraken wij met 
gedeputeerde Satijn (Economie, Grondbedrijf en 
Onderwijs) van de Provincie Limburg en de heer 
Timmer, directeur van de provincie Limburg op onze stand over regio deals en de 
investeringsbereidheid van de provincie. Vervolgens hadden wij een afspraak met Kreis 
Viersen. Met Landrat Coenen en Kreisdirektor Schabrich hebben wij gesproken over 
arbeidsparticipatie, werkeloosheid en activering van mensen die in de bijstand zitten. Kreis 
Viersen heeft een lage werkloosheid en heeft aangeboden om een gesprek met de directeur 
van het Jobcenter van Kreis Viersen plaats te laten vinden om over dit onderwerp van 
gedachte te wisselen. Daarnaast kwam het ontwikkelgebied in Niederkrüchten-Elmpt ter 
sprake, waarvan 150 hectare als industriegebied zal worden ingericht. Tot slot gaf Kreis 
Viersen aan meer te willen samenwerken op het gebied van cultuur. 

. ~ 's Middags namen wij op uitnodiging van de provincie 
Limburg deel aan een bestuurderslunch. Tijdens deze 
lunch hebben wij kennisgemaakt met burgemeester Wever 
van Heerlen en wethouder Bastiaens van Maastricht. Met 
deze bestuurders hebben wij informatie over recente 
ontwikkelingen uitgewisseld, onder andere over nieuwe 
regio deals. 
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Na de lunch hebben wij met de burgemeester 
Heinrichs van Mönchengladbach kennis 
gemaakt. Burgemeester Heinrichs gaf aan met 
Venlo het gesprek te willen aangaan over hoe wij 
onze grensoverschrijdende samenwerking 
voorstellen. Mönchengladbach is zeer 
enthousiast over dit thema en neemt binnenkort 
een ambtenaar in dienst die zich compleet met 
grensoverschrijdende samenwerking gaat 
bezighouden. Onderwerp van gesprek waren 
onder andere over de ontwikkelingen in onze 
binnensteden, burgerparticipatie en het te 
ontwikkelen industriegebied in Niederkrüchten. 

Na deze afspraak hebben wij met de heer Berden van Lebe Group gesproken. Wij hebben 
het over de ontwikkelingen rondom de huisvesting van internationale werknemers gehad, 
nu en in de toekomst. 

Die middag waren wij uitgenodigd bij de uitreiking van 
een duurzaamheidsprijs in Bremerhaven. 
Aansluitend vond er een afspraak met een vijf 
hoofdige delegatie uit Bremerhaven plaats, 
waaronder een aantal bestuurders. Bremerhaven gaf 
aan Venlo als inspiratiebron op het gebied van 
duurzaamheid te zien. De positionering van Venlo als 
C2C-hoofdstad, met het stadskantoor als boegbeeld, 
heeft hier nadrukkelijk toe geleid. De stad heeft een 
grote interesse in cradle-to-cradle en wil graag 
hierover van gedachte wisselen tijdens een 
vervolgafspraak in Venlo. 

Ter afsluiting van de eerste beursdag vond het 
traditionele diner met Krefeld plaats. Met de 
Krefeldse delegatie, bestaande uit onder andere 
Oberbürgermeister Meyer en Beigeordneter Beyer is 
er over de ontwikkelingen in beide gemeentes 

gesproken en zijn de banden weer aangehaald. 

Woensdag 5 oktober 2022 
Op de tweede beursdag was de sfeer informeler. Zo is er spontaan een gesprek met 
Krefeld Business en Mönchengladbach Business tot stand gekomen over het strategisch 
positioneren van de regio en de vakgebieden waarin er (nog meer) kan worden 
samengewerkt. Venlo neemt het initiatief om hierover een vervolgafspraak te plannen. Op 
deze laatste beursdag hebben wij daarnaast met de Wirtschaftsförderungsgesellschaft 
Viersen gesproken, met name over de organisatorische verschillen en de structuur van de 
Kreis. Daarnaast is er met 3W Real Estate, op initiatief van hen over 
vastgoedontwikkelingen in de gemeente Venlo gesproken. 's Middags om 13:20 uur ging 
de reis weer terug naar Venlo. 

Kostenoverzicht bestuurlïk 
Reiskosten € 486 
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Hotelkosten € 1.013 
Beurstickets Expo Real München € 1.410 
Verblijfkosten € 167,03 
Totaal € 3.076,03 

Communicatie 

Los van deze raadsinformatiebrief is geen verder actieve communicatie voorzien. 

Vervolgprocedure raad 

Er is geen verdere vervolgprocedure van toepassing. 
/ 

Burgemeester en 
de secretaris r 

s van Venlo 

Antoin Scholten 
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